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 جدول الأعمال مشروع
 

 إقرار جدول الأعمال .1
 

للاتحاد  140الموافقة على المحضر الموجز لدورة اللجنة التي عُقدت ضمن إطار الجمعية العامة الـ .2
 (2019أبريل /نيسان)في الدوحة  البرلماني الدولي

 
 أعضاء مكتب اللجنة الدائمة تانتخابا .3

 .المقترحات الواردة من المجموعات الجيوسياسيةسوف تملأ الشواغر الحالية في المكتب بناءً على 
 

 نحو عالم خالٍ من الأسلحة النووية: مساهمة البرلمانات 2014عام المتابعة قرار  .4
لمتابعة القرار التاريخي هناك العديد من الطرق المتاحة للبرلمانات الأعضاء في الاتحاد البرلماني الدولي 

            ، بما في ذلك التصديق على العديد من الصكوك القانونية والإشراف على تنفيذها 2014للعام 
ستعقد اللجنة و . هيديةسيدعى خبراء من عدة منظمات لإبداء ملاحظات تمو . من قبل الحكومات

الدروس  واستناداً . بعد ذلك حلقة نقاش لبحث كيف تابع أعضاء الاتحاد البرلماني الدولي القرار
 .ستحدد اللجنة إجراءات محددة يمكن للبرلمانيين والبرلمانات اتخاذها لتنفيذ القرار بفعالية المستفادة،

 
 

 للاتحاد البرلماني الدولي 141الـالجمعية العامة 
 بلغراد )صربيا(

 2019تشرين الأول/أكتوبر  13-17
 

اللجنة الدائمة للسلم 
 والأمن الدوليين

http://archives.ipu.org/conf-e/130/Res-1.htm
http://archives.ipu.org/conf-e/130/Res-1.htm
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  تجريم غسل الأموالحلقة نقاش حول موضوع  .5
الأموال هو العملية التي يخفي فيها المجرمون الملكية والسيطرة الأصلية على عائدات السلوك غسل  إن

يدعو نظام مكافحة و . الإجرامي عن طريق جعل هذه العائدات تبدو مستمدة من مصدر مشروع
المعايير ، إلى تجريم غسل الأموال بما يتماشى مع قانونيةالتي تخضع لأنظمتها ال الدول،غسل الأموال 

سيناقش المشاركون التدابير الممكنة التي يمكن أن تتخذها البرلمانات للإسهام في مثل هذا و . الدولية
، عن طريق سد الثغرات الموجودة في رهابيين والمجرمين تمويل أنشطتهم، بحيث يصعب على الإالتجريم

 قاف تدفقات الأموال المشبوهةوإيكتشافها لا القواعد الحالية لغسل الأموال وتسهيلها على السلطات 
 

جلسة استماع للخبراء حول الاستراتيجيات البرلمانية لتعزيز السلم والأمن، لمواجهة التهديدات  .6
 والنزاعات الناتجة عن الكوارث المتعلقة بالمناخ

إنتاج على  ويؤثر ذلك سلباً . يؤدي تغير المناخ إلى زيادة الظواهر الجوية الشديدة والكوارث الطبيعية
يؤثر عدم الاستقرار  بدوره،و . الغذاء وموارد مياه الشرب التي يمكن أن تزعزع استقرار مناطق بأكملها

. لكنه يؤثر أولًا وقبل كل شيء على الناس والسياسية،هذا على النظم الاقتصادية والاجتماعية 
ترغب اللجنة في و . يدواضحة بشكل متزا لنزاعأصبحت العلاقة بين المناخ والأمن في جميع حالات او 

 142الـ الجمعية العامة نية اتخاذ قرار بشأن هذا الموضوع في  إدراج هذا الموضوع في جدول أعمالها
خبراء لتبادل الآراء مع الأعضاء للستعقد اللجنة جلسة  لذلك،للتحضير و . للاتحاد البرلماني الدولي

. تكمن التحديات التي يجب التغلب عليها تطور العلاقة بين المناخ والأمن وأين       حول كيفية 
من حيث  والإجراءات التي يمكن للبرلمانات التخطيط لها التدابيرنقاش حول  وسيكون هناك أيضاً 

جلسة الاستماع سيستند المقرران المشاركان إلى و . ، والتقييم والإشرافووضع السياسات، التشريعات
 .ودة الأولى للقرارأثناء كتابة المسوالمناقشة التي أعقبت ذلك 

 
 ما يستجد من أعمال .7
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Draft agenda 

 
 
1. Adoption of the agenda 
 
2. Approval of the summary record of the Committee's session held at the 

140
th

 IPU Assembly in Doha (April 2019) 
 
3. Elections to the Bureau of the Standing Committee 
 

The Committee will fill the existing vacancies on the Bureau based on proposals 
received from the geopolitical groups.  

 
4. Follow-up of the 2014 resolution Towards a nuclear-weapon-free world: 

The contribution of parliaments  
 

There are various ways offered to IPU Member Parliaments to follow up on the 
2014 landmark resolution, including ratifying several legal instruments and 
overseeing their implementation by governments.  Experts from several 
organizations will be invited to give introductory remarks. The Committee will 
then hold a panel debate to examine how IPU Members have followed up on 
the resolution. Drawing on lessons learnt, the Committee will identify specific 
actions that parliamentarians and parliaments could take to effectively 
implement the resolution.  

 
5. Panel discussion on the theme of Criminalization of money laundering 
 

Money laundering is the process by which criminals disguise the original 
ownership and control of the proceeds of criminal conduct by making such 
proceeds appear to have derived from a legitimate source. The anti-money 
laundering (AML) regime calls for states, subject to their own legal systems, to 
criminalize money laundering consistent with international standards. 
Participants will discuss possible measures that parliaments could take to 
contribute to such criminalization to make it harder for terrorists and criminals to 
finance their activities, by closing the loopholes in the current money laundering 
rules and by making it easier for the authorities to detect and stop suspicious 
financial flows.  
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6. Expert hearing on the theme Parliamentary strategies to strengthen peace and security 
against threats and conflicts resulting from climate-related disasters and their 
consequences 

 

Climate change leads to an increase in extreme weather events and natural disasters. These 
have a negative impact on food production and drinking-water resources which can destabilize 
entire regions. In turn, such instability affects economic, social and political systems, but, first 
and foremost, it affects people. The link between climate and security in all conflict situations is 
becoming increasingly evident. The Committee wished to place this subject on its agenda with 
the intention of adopting a resolution on the topic at the 142

nd
 IPU Assembly. To prepare for 

that, the Committee will hold an expert hearing to share opinions with members about how the 
link between climate and security has evolved and where the challenges to overcome it lie. 
There will also be a discussion about the measures and actions parliaments can plan for in 
terms of legislation, policy development, evaluation and oversight. The co-Rapporteurs will draw 
on the hearing and the subsequent debate as they write the first draft of the resolution. 

 
7. Any other business 
 
 


